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Zápis ze zasedání Vědecké rady FŽP UJEP v Ústí n. L. 

ze dne 18. 2. 2015 

 
Účastníci jednání:  
prof. Kula, prof. Šoch, prof. Vráblíková, doc. Anděl, doc. Blažková, doc. Janoš, doc. Seják, doc. 
Slavík, Ing. Bludská, Ing. Pondělíček, Ing. Richter, Ing. Zahálka,  
 
Omluveni:  
prof. Hřebíček, prof. Ritschelová, prof. Vyskot, doc. Halounová, doc. Loučka  
 
Program jednání: 
 

1.  Zahájení 
2. Akreditace studijních programů a oborů na FŽP  
3.  Informace o průběhu doktorského studia na FŽP   
4.  Přehled výzkumných projektů řešených na FŽP 
5. Kontrola plnění Dlouhodobého záměru FŽP za rok 2014  
6. Příprava n.Mgr. oboru Environmentální biotechnologie 
7. Různé  
 
 

Ad 1. Zahájení jednání 
Děkan FŽP Ing. Richter přivítal přítomné členy Vědecké rady a omluvil nepřítomné. Program 
jednání byl schválen. Projednávané materiály obdržela VR předem v elektronické podobě. 
V tištěné podobě byly všechny materiály k dispozici všem přítomným. 
 
Ad 2.  Akreditace studijních programů a oborů na FŽP 
V září 2014 proběhla reakreditace všech studijních programů a studijních oborů fakulty. Akreditace 
byla udělena na 4 roky, u oboru Ochrana životního prostředí v průmyslu jen na dostudování 
v souladu s podanou žádostí. U oboru Vodní hospodářství je požadováno předložení garanta 
s publikační činnosti v 9/2015. U oborů Revitalizace krajiny a Odpadové hospodářství je 
požadována kontrolní zpráva o personálním obsazení a publikační činností v 9/2016. Z obsáhlé 
diskuse vyplynul následující: 

- Závěr VR: Formou výběrových řízení zkvalitňovat personální obsazení profilujících 
předmětů studijních oborů. Z.: vedení FŽP 

 
Ad 3. Informace o průběhu doktorského studia na FŽP 
Doc. Janoš informoval o průběhu studia v oboru Environmentální analytická chemie a stručně 
představil témata a zaměření dizertačních prací řešených na obou pracovištích, které jsou nositeli 
akreditace - FŽP UJEP a ÚACH AVČR Řež. První dva studenti již absolvovali úspěšně státní 
závěrečné zkoušky a předložili k obhajobě své dizertační práce. Doc. Janoš předložil k úvaze 
návrh na rozšíření předmětu akreditace tak, aby obor zahrnoval nejen analytickou chemii, ale též 
(vybrané) oblasti environmentální chemie či některé technologie pro ochranu životního prostředí. 
Problémem je vymezení oboru akreditace tak, aby byl dostatečně jasně a srozumitelně definován, 
aby byl přitažlivý pro studenty, aby korespondoval s výzkumnými aktivitami a byl dostatečně 
zabezpečen kvalitními pedagogy a školiteli. Je třeba zformulovat konkrétnější vizi v dostatečném 
předstihu vzhledem k blížící se reakreditaci oboru. V diskusi rovněž padl návrh na podání žádosti 
o akreditaci oprávnění uskutečňovat habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem. 

- Závěr VR: Po absolvování prvních doktorandů zahájit přípravu akreditace habilitačního 
řízení. Z.: vedení FŽP 

 
Ad 4.  Přehled výzkumných projektů řešených na FŽP   
Doc. Janoš krátce okomentoval přehled projektů aktuálně řešených na fakultě a informoval 
o připravovaném zapojení fakulty do výzkumné infrastruktury EnviNanoCZ. Poukázal na velkou 
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rozmanitost projektů a enormně narůstající náročnost na administraci projektů. K tomuto bodu 
proběhla obsáhlá diskuse, v níž členové vědecké rady prezentovali své zkušenosti s organizací 
útvarů pro administraci projektů. Byly diskutovány přednosti centrálního řízení na úrovni univerzity, 
ovšem někteří členové vědecké rady upozorňovali i na rizika spojená s centrálním řízením. Jako 
nezbytné se jeví profesionalizovat administrativní a finanční řízení projektů s využitím 
kvalifikovaných a zkušených odborníků, a to alespoň v nezbytné míře přímo na fakultě. 
Nedopatřením není v přehledu zahrnut projekt doc. Sejáka z kategorie ERASMUS+. 

- Závěr VR: Profesionalizace oblasti přípravy a řízení projektů, nejlépe zaměstnancem 
(zaměstnanci) fakulty. 

 
Ad 5. Kontrola plnění Dlouhodobého záměru 
Děkan stručně komentoval předloženou zprávu Hodnocení aktualizace Dlouhodobého záměru za 
rok 2014. Všechny hlavní úkoly byly splněny nebo plnění probíhá s výjimkou následujících:  

- Na pokyn vedení UJEP byla zastavena příprava oboru Městské inženýrství. Z pohledu 
vedení UJEP a MŠMT není doporučeno rozšíření univerzity otevřením samostatného 
ústavu nebo fakulty tohoto zaměření. Důvodem je obtížné zajištění odborníků nutných pro 
kvalitní výuku profilujících předmětů oboru. 

- Na pokyn vedení UJEP byla pozastavena příprava doktorského studijního programu 
Rekultivace a revitalizace krajiny. Důvodem byla přednost přípravě doktorského studia na 
FSE, kde doktorský studijní obor chybí. Tím ale absolventům oborově biologicky 
zaměřených schází možnost pokračování v doktorském studiu! VR FŽP doporučuje 
projednání s novým vedením UJEP – Z.: děkan. 

- Zlepšení kvality připojení do bezdrátové sítě bylo přesunuto na rok 2015. 
Aktualizace DZ na rok 2015 je rozpracována, dokončena bude novým vedením fakulty po volbách 
děkana. 
 
Ad 6. Příprava n.Mgr. oboru Environmentální biotechnologie 
Nad rámec projektu TEMPUS byly v průběhu roku 2014 připraveny veškeré materiály pro 
akreditaci oboru společně s Národní výzkumnou technologickou univerzitou v Kazani. Možnost 
připojení ke studijnímu oboru avizoval také doc. Kuznětsov z RCHTU v Moskvě, řešitel 
a koordinátor projektu TEMPUS. Členy VR FŽP byl studijní obor schválen v prosinci 2014 
s výhradou ke garanci oboru. Předání materiálů AK je podmíněno garancí oboru ze strany FŽP 
Ing. J.Tröglem. Ten má podánu žádost o habilitační řízení, ale není o něm dosud rozhodnuto VR 
Potravinářské a biotechnologické fakulty VŠCHT v Praze. Vědecká rada této fakulty bude o žádosti 
jednat pravděpodobně v závěru února. 

- Závěr VR: Pokračovat v přípravě akreditace. Z.: vedení FŽP 
 
Ad 7. Různé 

- Ing. St. Štýsem je připravena výstava zaměřená na rekultivace a revitalizace po těžbě 
hnědého uhlí v SHP. Expozice bude umístěna v prostorách Hradčan, záštitu převzal 
prezident ČR. FŽP byla požádána spoluúčast. Děkan byl požádán o zajištění účasti na 
vernisáži dne 4/3/2015 s delegací celkem 20 osob z vedení UJEP, FŽP a Př.F.  

- FŽP se umístila v soutěži Fakulta roku 2015 na 2 místě za Př.F UJEP ve skupině VŠ 
přírodovědných oborů v ČR. 

 
Na závěr jednání vědecké rady vyslovil ing. Zahálka přesvědčení, že děkan Richter předává 
fakultu svým nástupcům v dobrém a konsolidovaném stavu a poděkoval mu za jeho práci. Děkan 
naopak poděkoval za dlouholetou - osmiletou spolupráci všem členům vědecké rady. 
 
Po jednání děkan pozval členy VR na společný oběd. 
 
 

Zapsali: Ing. M. Richter, Ph.D., EUR ING, děkan 
  Doc. Ing. P. Janoš, CSc., proděkan pro vědu 


